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Voorwoord 

 

Tekst: Michiel van Essen

 Geachte lezer, 

Dit keer een Impressie met een hoog gehalte over Voorschoten. Uiteraard het 

Fractienieuws, maar ook het basale stuk van Fons over  afval in Voorschoten maakt 

veel duidelijk over waar in de Voorschotense Raad de prioriteit heeft gelegen. Dat  

het beleid, of liever geen beleid, consequenties heeft, zal duidelijk zijn en worden. 

Gert beschrijft een manier om ons geld veel meer lokaal te besteden: winkelhieren 

met Veuro’s, inspirerend. Linda beschrijft waar de jeugdhulp in Voorschoten last 

van heeft, wat trouwens in veel meer Gemeenten speelt. Er zijn verslagen van 

ledenactiviteiten: van de werkgroep Groen en het recente ledenoverleg. 

Marijke heeft een verrassende milieutip, voor de avontuurlijk aangelegden onder 

ons en roept op om meer van dit soort tips te delen. Verder is er een kennismaking 

met Conny van der Krogt, nu  Burgercommissielid, en voorgedragen voor de 

verkiezingslijst, van ondergetekende. En Steef heeft een historisch onderbouwt 

betoog voor het behoud van het oude Centrum van Voorschoten, ook zeer 

lezenswaardig. 

Het landelijke thema wat kort behandelt wordt door Wim Burggraaff en Linda en 

Steef op zeer originele manier: wel of niet fuseren met de PvdA. 

Er kwam een verzoek om nogmaals duidelijk te maken dat de schrijvers in de 

Impressie hun eigen mening vertegenwoordigen en niet noodzakelijkerwijs die 

van GroenLinks Voorschoten. Zolang als de Impressie bestaat, staat dat in het 

colofon, helaas wordt dat niet altijd gelezen, maar bij deze.  

De redactie tenslotte is benieuwd naar waar uw voorkeur naar uit gaat: de Impressie 

op papier of liever digitaal: mailt u ons massaal, dan kunnen wij er rekening mee 

houden.( michiel@glvs.nl )  Ik zal de uitslag in de volgende Impressie zetten. 

Namens de redactie: veel leesplezier en tot in december. 

mailto:michiel@glvs.nl
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Fractienieuws september 2021 
Tekst: de fractie

Kaderbrief 

In de Kaderbrief, die de hoofdpunten 

van beleid en de financiële kaders 

voor volgend jaar bevat, verwoordde 

het college de ambities voor de 

komende periode. Dit zijn de 

belangrijkste. 

 Aan het einde van de raadsperiode 

moet de planvorming van 500 - 

600 woningen afgerond zijn. Bij 

het bouwen van woningen is er 

veel aandacht voor jongeren, 

ouderen en starters. 

 In 2050 moet Voorschoten 

energieneutraal zijn. Daarvoor 

wordt ingezet kennisuitwisseling, 

wijkambassadeurs, investeren in 

verduurzaming stimuleren en het 

gemeentelijke vastgoed 

verduurzamen. 

 Waar nodig dienen kinderen en 

jongeren hulp te krijgen. 

Eenzaamheid onder ouderen 

wordt bestreden. Het sociaal 

domein wordt "omgeklapt" van de 

Haagse naar de Leidse regio. 

 Een aantrekkelijk en levendig 

centrum met een gevarieerd 

winkelaanbod, ruimte voor de 

voetgangers en plaats voor 

evenementen. 

 

Op 8 juli, bij de algemene 

beschouwingen over de Kaderbrief, 

wees Albert o.m. op de financiële 

problemen in het sociale domein. 

"We hebben een steeds groter deel 

van het gemeentebudget richting 

taken in het sociaal domein zien 

gaan, door de jarenlang 

achterblijvende financiering en de 

beperkte ruimte die we hadden om 

daarmee om te gaan in juridisch, 

praktisch en moreel opzicht. We 

dreigden dit jaar in een situatie te 

komen waarin we opnieuw moesten 

gaan snijden in voorzieningen om de 

begroting rond te krijgen. Gelukkig 

kwam er erkenning van het probleem 

via een proces van arbitrage. De 

financiële compensatie die we 

daaruit krijgen maakt de discussie 

vandaag zeker makkelijker. Het laat 

ook zien hoe afhankelijk we zijn van 

een overheid die zijn zaken op orde 

heeft." 

 

"Tegelijkertijd", zo vervolgde 

Albert, "mogen onze inwoners van 

hun gemeente verwachten dat die de 

kosten in het sociaal domein niet 

zomaar op laat lopen. Daarop 

ingrijpen kan alleen met de grootste 

zorgvuldigheid, want natuurlijk 

verdient een ieder het de hulp te 

krijgen die hij of zij nodig heeft. 

Deze kadernota komt met een aantal 

maatregelen om te sturen op de 

vraag naar hulp, onder andere door 

sommige aanvragers te verzoeken af 

te zien van bepaalde ondersteuning. 
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Dat is niet om burgers zo individueel 

verantwoordelijk te houden voor 

problemen in landelijk beleid. Dat is 

om hun hulp te vragen, zodat 

beperkte middelen in ieder geval 

belanden bij degenen die ze het 

hardst nodig hebben. We hebben 

elders gezien dat veel inwoners best 

hun steentje bij willen dragen." 

(Zie ook hierna: Kostenbesparende 

maatregelen WMO) 

 

Kostenbesparende maatregelen 

WMO 

In 2019 heeft het rijk een nieuwe 

vaststaande lage eigen bijdrage 

ingevoerd voor WMO-

voorzieningen, het zg. 

abonnementstarief. De eigen 

bijdrage werd daarmee niet langer 

inkomensafhankelijk. WMO-

cliënten betalen maximaal €19 per 

maand voor het gebruik van bijv. 

huishoudelijke hulp, een 

scootmobiel of woonvoorzieningen. 

De drempel om een WMO-

voorziening aan te vragen werd flink 

lager. Dat leidde er toe, dat veel 

meer mensen een WMO-aanvraag 

hebben ingediend, en daardoor zijn 

de kosten in het hele land flink 

gestegen, in Voorschoten met 

ongeveer €700.000. En het rijk 

compenseert de gemeenten niet 

volledig voor deze kostenstijgingen. 

Ook is niet duidelijk of en wanneer 

wet- en regelgeving op dit gebied 

zullen worden aangepast. 

De VNG heeft de gemeenten 

geadviseerd bepaalde 

beheersmaatregelen te nemen, en 

daarvoor zijn verschillende 

mogelijkheden uitgewerkt. 

Het college kwam met een pakket 

aan maatregelen om de kosten van 

de WMO te drukken, daarbij 

geïnspireerd door adviezen van de 

VNG. Kern van het collegevoorstel 

is, dat op mensen die de 

voorzieningen zelf kunnen betalen 

een moreel appèl wordt gedaan om 

dat dan ook te doen. Het vraagt 

maatwerk om goed in te schatten op 

welke cliënten je dit appèl kunt 

doen. Het is een beetje een 

noodgreep, maar we worden er ook 

toe gedwongen, als het rijk steken 

laat vallen die voor de gemeenten 

extra kosten met zich brengen. En 

het is beter dan weer nieuwe 

bezuinigingsmaatregelen 

doorvoeren. 

Regionale Energiestrategie (RES) 

De regionale energiestrategie is een 

plan voor de regio Holland Rijnland 

dat moet bijdragen aan de ambitie 

om in 2030 49% van alle energie 

duurzaam op te wekken. Ook de 

andere regio's in Nederland komen 
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met een dergelijk plan. De 

rijksoverheid beoordeelt of al die 

plannen bij elkaar voldoen aan de 

opwek van 35 TWh duurzame 

energie in 2030. 

Belangrijk onderdeel van de RES 

richt zich op energiebesparing. 

Verder geeft het plan aan, dat de 

regio 1,1 TWh van alle energie 

duurzaam wil opwekken met zon op 

daken, zonnevelden en windmolens. 

De gemeente Voorschoten draagt 

uiteraard ook bij aan de 

energietransitie, maar dat betekent 

niet dat alle daarin opgenomen 

plannen ook in Voorschoten zullen 

worden uitgevoerd. Zo denkt onze 

gemeente niet aan het plaatsen van 

windmolens, eenvoudig omdat daar 

geen plaats voor is. Ook wordt in de 

RES voorgesteld de Duivenvoorde-

corridor en de Papewegsepolder aan 

te wijzen als zoekgebieden voor 

zonnevelden. Dit zijn echter 

beschermde gebieden. Onze 

gemeente heeft veel geïnvesteerd om 

deze gebieden te behouden voor 

natuur en recreatie. De raad nam 

daarom een amendement aan om het 

college een onderzoek te laten doen 

naar de mogelijkheid van 

zonnevelden, maar dan wel buiten 

die twee beschermde gebieden. 

De gemeente gaat wel actief aan de 

slag met duurzame mobiliteit 

(minder autorijden en meer 

elektrisch rijden) en met het benutten 

van een restwarmtenet vanuit 

Rotterdam. Voor de totale 

energietransitie wordt dit jaar een 

participatietraject doorgevoerd. 

Joop Bos liet namens de fractie 

weten, dat de fractie het 

raadsvoorstel steunt, en bepleitte 

daarbij meer aandacht voor 

zonnepanelen op grote daken. 

Verduurzaming gemeentelijk 

vastgoed 

De gemeente wil haar gemeentelijk 

vastgoed verduurzamen. Bij 

verduurzaming moet je denken aan 

minder warmte gebruiken, goed 

ventileren, alternatieve warmtebron 

installeren, zuinig omgaan met 

elektriciteit en water, en zelf 

elektriciteit opwekken d.m.v. 

zonnepanelen. 

In de raad van 15 juli stelde het 

college voor te beginnen met vier 

objecten: 

 het buurthuis aan de Baron 

Schimmelpenninck v.d. Oyelaan 

 het buurtcentrum aan het Aletta 

Jacobsplantsoen 

 twee woningen aan de 

Rosenburgherlaan 
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 het kinderdagverblijf aan de J.W. 

Frisolaan 

De ervaringen die met deze pilot 

worden opgedaan worden ingezet 

voor toekomstige 

verduurzamingsmaatregelen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Een meerderheid van de raad nam 

een amendement aan, waardoor het 

ingediende voorstel werd aangepast: 

alleen de eerste twee genoemde 

objecten maken deel uit van de pilot, 

de laatste twee werden geschrapt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

Als u liever de digitale versie van 

de Impressie ontvangt, laat het 

weten aan het redactieadres, dan 

komt u op de lijst met de mensen 

die hem digitaal(en daarmee in 

kleur) ontvangen. Redactieadres: 

michiel@glvs.nl 

 

mailto:michiel@glvs.nl
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Waar laten we ons afval? 
tekst: Fons Lemmens

Vóór het zomerreces heeft het 

college een grondstoffenplan 2021 - 

2025 aan de raad aangeboden. De 

looptijd van het vorige plan loopt dit 

jaar af, vandaar. Intussen is er het 

nodige veranderd: de tarieven voor 

afvalverwerking zijn gestegen, er is 

krapte in de verwerkingscapaciteit, 

en de verbrandingsbelasting van het 

rijk is ook gestegen. Aanleiding voor 

het college om de huidige situatie te 

herijken en met een actueel plan te 

komen. 

Het grondstoffenplan gaat over 

afvalverwerking. Er is een landelijk 

programma "Van Afval Naar 

Grondstof" (VANG), waarin de 

ambitie is opgenomen van maximaal 

100 kg restafval per inwoner per jaar 

in 2020 en 75% scheiding van 

huishoudelijk afval. Bedoeling 

hiervan is om de hoeveelheid 

huishoudelijk afval terug te dringen 

en tegelijk de recycling en kwaliteit 

van de huishoudelijke afvalstromen 

te verbeteren. En dat moet weer 

bijdragen aan de overgang naar een 

circulaire economie. In 2019 

produceerden inwoners van 

Voorschoten gemiddeld 223 kg 

restafval en was het 

scheidingspercentage 48%. De 

landelijke doelstelling wordt in ons 

dorp dus nog lang niet gehaald. 

Weliswaar zijn er veel meer 

gemeenten waar dat doel ook niet 

wordt gehaald, en wellicht was de 

ambitie van rijk ook te hoog 

gegrepen. Immers: in 2019 bedroeg 

in Nederland de gemiddelde 

hoeveelheid restafval 165 kg per 

inwoner per jaar. Maar we kunnen 

toch ook de vraag stellen of we de 

komende jaren niet wat beter ons 

best moeten doen. We hebben daar 

zelf belang bij. Het grondstoffenplan 

van het college wil dan ook de lat 

hoger leggen. 
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In de kern gaat het erom, dat we 

grondstoffen en herbruikbare 

materialen zoveel mogelijk uit het 

afval halen. Dat betekent (1) het 

afval beter scheiden en (2) scherper 

letten op de kwaliteit van de 

ingezamelde grondstoffen en de 

mogelijkheden van recycling. 

Het vorige afvalbeleidsplan van 

Voorschoten besloeg de periode 

2016 - 2020. In die periode is het 

totale aanbod aan afval praktisch 

gelijk gebleven. Het aanbod van 

restafval is sinds 2016 wat gedaald. 

In fig. 1 is de samenstelling van het 

huishoudelijke restafval in kaart 

gebracht. De volgende zaken vallen 

op: 

 Inwoners gooiden in 2019 ruim 

140 kg aan recyclebare 

grondstoffen in het restafval: dit is 

driekwart van al het restafval. 

Deze grondstoffen zouden prima 

gerecycled kunnen worden. 

 GFT en dan m.n. keukenafval 

vormt ongeveer 42% van het 

totale restafvalaanbod. In totaal 

verdwijnt per inwoner jaarlijks 80 

kg GFT in de verbrandingsoven. 

 Na GFT vormen papier (21 kg per 

inwoner) en plastic verpakkingen 

(16 kg per inwoner) de grootste 

fracties in het restafval. 

 

In het grondstoffenplan concludeert 

het college daarover het volgende: 

"Doordat de tarieven voor 

afvalverwerking en ook de belasting 

hierop toenemen, zijn de 

gemeentelijke kosten voor afval 

sinds 2019 aan het stijgen en gaan 

ook de kosten voor de inwoners 

omhoog. Omdat elke inwoner 

jaarlijks ruim 140 kg grondstoffen 

bij het restafval deponeert is er 

voldoende potentie om de 

hoeveelheid restafval te 

verminderen; en daarmee ook de 

vernietiging van grondstoffen te 

voorkomen en de kosten voor 

verbranding te beheersen." Met het 

plan wil het college dan ook twee 

doelen bereiken: (1) meer 
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recyclebare grondstoffen apart 

houden en (2) minder restafval in de 

verbrandingsoven. 

Als we het huidige beleid zouden 

contineren, zou dat betekenen dat de 

hoeveelheid restafval de komende 

jaren ongeveer gelijk blijft, terwijl 

zo'n driekwart daarvan goed te 

recyclen valt. De kosten voor de 

huishoudens worden bepaald door de 

prijzen in de afvalmarkt en de 

afvalstoffenbelasting van het rijk. 

Via die belasting stimuleert het rijk 

de gemeenten om werk te maken van 

de VANG-doelstelling: immers, hoe 

minder restafval de inwoners 

aanbieden, hoe minder belasting de 

gemeente betaalt. Omdat het kabinet 

wil dat Nederland meer grondstoffen 

gaat hergebruiken en minder afval 

gaat verbranden, heeft het rijk de 

afvalstoffenbelasting de laatste jaren 

flink verhoogd. In welke mate deze 

belasting verder door zal stijgen de 

komende jaren is niet in te schatten, 

maar de verwachting is wel dat de 

stijging door zal zetten. Het door het 

college voorgestelde plan wil daar 

iets aan doen in drie stappen.  

De eerste stap is focussen op GFT en 

op papier en karton. Ruim 40% van 

wat we in de grijze bak mikken is 

keukenafval en dat zou in de groene 

bak terecht moeten komen. Ruim 

10% is papier en karton en ook dat is 

goed te recyclen. De ervaring bij 

andere gemeenten leert, dat er veel 

tijd en aandacht nodig is om op dit 

punt mensen tot ander gedrag aan te 

zetten. De acties die bij deze stap 

horen zouden in de eerste helft van 

2022 kunnen worden uitgerold, 

vooropgesteld dat we er op korte 

termijn mee beginnen.  

In diezelfde periode wordt de tweede 

stap voorbereid: een keuze maken 

over wat er met PMD-afval moet 
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gebeuren. Die keuze is van invloed 

is op het nieuwe restafvalcontract, 

dat vanaf 2024 moet worden 

ingevoerd. PMD staat voor plastic, 

metaal (vooral blikjes) en 

drankpakken (zie ook 

doemeemetpmd.nl). Voor het 

scheiden van PMD-afval van het 

overige afval bestaan twee 

mogelijkheden: nascheiding door de 

afvalverwerker die daar speciale 

machines voor heeft, of 

bronscheiding d.w.z. het wordt 

gescheiden door de inwoners. Om na 

te gaan wat de beste aanpak is wordt 

in de tweede stap de markt 

geconsulteerd en daarna wordt een 

keuze aan de raad voorgelegd.  

Wat we in de derde stap doen hangt 

dus af van wat in de fase van de 

tweede stap wordt gekozen. Als voor 

nascheiding wordt gekozen blijft het 

hoe dan ook belangrijk dat inwoners 

de andere grondstoffen zelf blijven 

scheiden: GFT, papier, karton, glas, 

textiel etc. Als gekozen wordt voor 

scheiding van PMD door de 

inwoners, wordt vanaf 2024 

overgegaan op wekelijkse 

inzameling van PMD in transparante 

zakken, die gratis worden verstrekt. 

De ondergrondse PMD-containers 

blijven bestaan. In deze fase wordt 

ook een beslissing voorbereid voor 

de invoering van een systeem van 

diftar, gedifferentieerde tarieven. 

Hoe meer restafval een inwoner 

aanbiedt, hoe meer er voor betaald 

moet worden. Gebleken is dat in 

gemeenten die dit systeem hebben 

ingevoerd het scheidingsgedrag van 

de inwoners een flinke impuls heeft 

gekregen. Je hebt er in dit systeem 

een financieel belang bij zo min 

mogelijk restafval in te leveren. 

Reden voor het college om ook voor 

ons dorp dit systeem voor te stellen, 

op zijn vroegst in 2026. 

Het grondstoffenplan was 

geagendeerd voor de 

raadsvergadering van 15 juli, maar 

de raad stemde in meerderheid in 

met een voorstel van de CDA-fractie 

om de behandeling uit te stellen tot 

na het zomerreces. Voor de fractie 

van GroenLinks had dat niet 

gehoeven. Behandeling was al eens 

eerder uitgesteld en er was al het 

nodige technische overleg over 

gevoerd. Na een lange 

voorbereidingstijd had de raad hier 

best een besluit over kunnen nemen. 
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Wim Burggraaff 
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Beste Steef, Hoi Linda…. 
Tekst: Linda van der Zwaan en Steef Harlaar

Beste Steef, 

Eerlijk gezegd kan ik geen enkele 

nadeel bedenken van het samengaan 

van GroenLinks en PvdA. Het in 

stand houden van een politieke partij 

is geen doel, toch? GroenLinks is 

toch een middel? Ik zal nog een paar 

andere argumenten noemen: 

- Wanneer we samengaan worden 

we groter dan afzonderlijk, zie 

(https://www.ioresearch.nl/actueel/ta

g/groenlinks/). We zouden samen 

meer stemmen dan afzonderlijk en 

rond de 40 zetels kunnen behalen.  

- Heb je het verkiezingsprogramma 

van de PvdA gelezen? 

https://www.pvda.nl/verkiezingsprog

ramma-2021/ 

Ik kan er geen verkeerd woord in 

vinden, alle thema's die 'wij' 

belangrijk vinden, staan er in 

genoemd.  

-  Laten we ons even verplaatsen in 

mensen buiten ons GroenLinks-

kringetje. Hoe staat politiek 

momenteel bekend? Naar mijn idee 

niet zo best. Er is weinig vertrouwen 

in Den Haag. Wat zou het mooi zijn 

als we over onze schaduw heen  

 

kunnen stappen en ons door idealen 

en waarden laten leiden.  

Ik lees graag hoe jij erin staat! 

Groetjes 

Linda 

 

Hoi Linda, 

Je zegt dat wanneer PvdA en GL 

samengaan, ze groter worden dan als 

ze afzonderlijk meedoen, volgens 

een onderzoek van i&o research van 

januari 2020. Een fusie zou wel 40 

zetels kunnen opleveren, beduidend 

meer dan de 31 zetels waar de twee 

partijen op dat moment in de peiling 

stonden.  

De peiling van maart 2021 (de 

verkiezingen) gaf echter geen 31 

zetels aan, maar slechts 17. Een heel 

andere situatie dus. (Dat wil 

natuurlijk niet zeggen dat er samen 

niet meer zetels gehaald zouden 

kunnen worden, maar de grootste 

partij zit er niet in.) 

Ik heb daarnaast bovendien de 

lotgevallen van de laatste twee  

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ioresearch.nl%2Factueel%2Ftag%2Fgroenlinks%2F&data=04%7C01%7Charlaar.s%40hsleiden.nl%7Cdf85cc04251d4035c5f708d97b6a7923%7C850f9344e078467e9c5e84d82f208ac7%7C1%7C0%7C637676519500008650%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=3yW6MJ4L%2BV9iCBhPtDLzg0wa3MCixtpw0qsbb75oEvM%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ioresearch.nl%2Factueel%2Ftag%2Fgroenlinks%2F&data=04%7C01%7Charlaar.s%40hsleiden.nl%7Cdf85cc04251d4035c5f708d97b6a7923%7C850f9344e078467e9c5e84d82f208ac7%7C1%7C0%7C637676519500008650%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=3yW6MJ4L%2BV9iCBhPtDLzg0wa3MCixtpw0qsbb75oEvM%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pvda.nl%2Fverkiezingsprogramma-2021%2F&data=04%7C01%7Charlaar.s%40hsleiden.nl%7Cdf85cc04251d4035c5f708d97b6a7923%7C850f9344e078467e9c5e84d82f208ac7%7C1%7C0%7C637676519500018645%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=SHYJSNLT%2FyCTdAF91k%2F5Yb%2Fpq%2Bpw18KBpih3pRpYrK4%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pvda.nl%2Fverkiezingsprogramma-2021%2F&data=04%7C01%7Charlaar.s%40hsleiden.nl%7Cdf85cc04251d4035c5f708d97b6a7923%7C850f9344e078467e9c5e84d82f208ac7%7C1%7C0%7C637676519500018645%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=SHYJSNLT%2FyCTdAF91k%2F5Yb%2Fpq%2Bpw18KBpih3pRpYrK4%3D&reserved=0
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fusiepartijen in de Tweede Kamer 

eens nagelopen: het CDA (gefuseerd  

vanaf de verkiezingen in 1977 en 

GROENLINKS (1989). Geen van 

beiden zijn na de fusie groter 

geworden dan daarvoor. KVP, ARP 

en CHU haalde van 1959 tot 1972 

gemiddeld 42,1 % van de stemmen, 

het CDA daarna slechts 23,55 %. 

En CPN, PSP, PPR en EVP haalden 

van 1959 tot 1986 gemiddeld 6,1 % 

van de stemmen, en GL daarna 5,5 

%. 

Het argument dat een fusie leidt tot 

een hogere uitslag dan zonder fusie, 

is er niet één dat ik deel. 

Maar stel dat ‘we’ samen wel 

beduidend groter zouden worden. Is 

dat een gewenste situatie? Ik ben 

daar niet van overtuigd. Hoe groter 

een partij is, hoe meer die partij zal 

afkalven naar het grauwe midden. 

Het is meer onze GL taak met een 

radicaal sociaal- en milieu 

programma de andere partijen mee te 

krijgen. Met een zetelaantal van 8 -

15 kan dat volgens mij zowel in de 

oppositie als in een coalitie heel 

goed. 

 

 

Liever een radicale getuigenispartij, 

dan een verwaterde middenpartij, die  

steeds vaker water bij de wijn moet 

doen om te kunnen regeren. 

Het feit dat het GL programma erg 

lijkt op het PvdA programma 

verontrust mij enigszins. Het kan 

natuurlijk zo zijn, dat we de PvdA 

naar onze radicalere standpunten 

hebben getrokken, dan hebben we in 

ieder geval dat gerealiseerd en 

kunnen we met de PvdA goed gaan 

samenwerken, uit onze eigen kracht. 

Maar het kan ook zo zijn, dat er veel 

GL-standpunten de laatste tijd 

gesneuveld zijn, om in het gevlei van 

de grote partijen te komen, zodat we 

mee mogen regeren. 

Groet 

Steef 

 

Beste Steef, 

Ik heb altijd al bewondering gehad 

voor de wijze waarop je vakkundig 

de cijfers laat spreken. Ik wil je 

daarom dit overzicht uit het 

onderzoek van I&O niet onthouden: 
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Zo goed als even groot als de VVD, 

maar je hebt helemaal gelijk, 

peilingen zeggen niet alles.  

Wat ik interessant vind, is dat je 

liever een 'radicale getuigenispartij' 

bent dan een verwaterde 

middenpartij.  

Volgens mij kunnen we er niet 

omheen dat we in Nederland altijd 

zullen moeten zoeken naar 

compromissen, oftewel het bekende 

consensusmodel of poldermodel. Het 

overlegcultuur is onvermijdelijk, 

grote veranderingen (klimaat, 

woningnood, sociale ongelijkheid) 

vergen tijd en onderhandelingen. En 

nadat er een knoop is doorgehakt zal 

er niet meteen resultaat zijn, 

waardoor het lastig zal zijn voor 

sceptici om het beleid te blijven 

ondersteunen. Grote veranderingen 

vergt vertrouwen van de 

samenleving, want hoe wil je anders 

draagvlak creëren?  Alle betrokken  
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moeten ongeveer hetzelfde winnen 

en hetzelfde verliezen, anders is de 

kans groot dat er iemand afhaakt. 

Hoe wil je dit gaan bereiken als 

radicale getuigenispartij? Wil je niet  

liever iets winnen dan helemaal 

niets? 

Tot slot, sinds enkele weken 'zit' ik 

in een app groep genaamd Rood-

Groen Zuid-Holland. Bijna 90 

deelnemers die of PvdA lid zijn of  

 

 

GroenLinks lid. En ik word erg blij 

van dat er zoveel enthousiasme is 

voor zowel de ambitieuze plannen  

van GroenLinks op klimaat als voor 

de ambitieuze plannen van PvdA 

voor lastenverlichting voor gezinnen 

en lastenverzwaring voor grote 

bedrijven. Het is toch mooi om uit 

twee werelden het beste samen te 

voegen? 

Vriendelijke groet 

Linda   

 

Hoi Linda, 

Ik weet natuurlijk ook wel dat we in 

Nederland altijd zullen moeten 

zoeken naar compromissen, gelukkig 

zal er nooit één partij zijn die meer 

dan 50 % van de stemmen haalt. Dus 

na verkiezingen zullen die 

onderhandelingen en overleggen 

moeten beginnen, maar dan wel 

vanuit onze kracht: radicaal groene 

en linkse standpunten. Ik ben ervan 

overtuigd dat dat met een niet al te 

grote of al te kleine partij heel goed 

kan. 

Als we daarentegen al starten met 

van te voren ingeleverde en 

verdunde standpunten, zal het 

resultaat nog minder worden en zal 

er heel weinig overblijven van wat 

eens de idealen van GL waren. 

Laten GL en PvdA vooral 

samenwerken in colleges en 

regering, maar wel beiden vanuit 

hun eigen en unieke en zelfstandige 

basis. 

"Fuseren om de macht maakt blind 

voor de onmachtigen", zegt oud-

partijvoorzitter van de PvdA Hans 

Spekman (tegenstander van een 

fusie) 

Groet, Steef 
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Het ledenoverleg van 19 september jl. 
Tekst: Michiel van Essen

Op zondagmiddag 19 september, 

terwijl het buiten heel mooi nazomer 

weer was, zaten 18 GroenLinksleden 

in de grote zaal van de Alettahof. 

Ook wethouder Erica Spil was van 

de partij. 

Onder de soepele leiding van 

Marijke Kleijweg, voorzitter van het 

bestuur, werden drie 

programmapunten afgewerkt. Als 

eerste stelden de leden zich voor, die 

door de kandidatencommissie 

voorgesteld zijn, op de eerste 8 

plaatsen van de lijst voor de 

Gemeenteraadsverkiezingen. In de 

ledenvergadering van zaterdag 27 

november as. wordt de lijst met de 

leden voor de 

Gemeenteraadverkiezingen vast 

gesteld. De huidige fractievoorzitter 

Albert Deuzeman nam meteen de 

kans te baat om in een motiverende 

speech duidelijk te maken hoezeer 

hij tevreden is met de huidige gang 

van zaken met de fractie, de 

Commissieleden en de inzet van het 

Bestuur.  

Als tweede ging het over de 

campagne voor de 

Gemeenteraadsverkiezingen op 16 

maart 2022.  Corine Iliç deed, als lid 

van de campagnecommissie, het 

woord en liet blijken dat er veel 

geleerd was van de vorige 

campagne. Heel fijn om te merken 

dat er veel wordt aangepast. 

Duidelijk werd ook, dat er al stevig 

over nagedacht was. 

Als laatste onderdeel werd de groep 

in 3 delen opgesplitst om 

terugkoppeling te geven op het 

concept van het 

verkiezingsprogramma. Opvallend 

was ook hier weer: er werd goed 

geluisterd(en opgeschreven) en leden 

hadden dit onderdeel goed 

voorbereid. Daarna een korte borrel, 

en dit allemaal in een zeer prettige, 

ontspannen sfeer. Kortom: voor wie 

wilde was dit een uitstekende kans 

om invloed uit te oefenen op de 

GroenLinks voornemens met 

betrekking tot de komende 

Gemeenteraadsverkiezingen. 
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De strijd voor behoud van het dorpscentrum gaat door! 
Tekst: Steef Harlaar

 

Voorschoten, april 1980. In de strijd 

de dreigende komst van alweer een 

supermarkt in het centrum van 

Voorschoten (en uiteraard ook in de 

strijd tegen de woningnood van de 

“No Future” jaren tachtig) kraakten 

een aantal Voorschotense jongeren 

het oude pand waar de nieuwe 

Aldimarkt gepland was. 

(Schoolstraat 6, 8 en 10).  

Politieke steun voor de kraakactie 

was er van PSP, PPR en SP. Steun 

tegen de komst van weer een 

supermarkt was er ook van PvdA en 

D66.  

Voor de gemeenteraadsverkiezingen 

van 1982 was het centrum vooral 

voor de PSP een belangrijk item. 

Geen blokkendozen in het centrum, 

was één van de verkiezingsleuzen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Want blokkendozen, daar waren er 

al genoeg van in de Schoolstraat. In 

1966 was de (nu alweer gesloopte) 

Albert Heijn met parkeerterrein op 

de “Noordoost”- hoek van de  

Schoolstraat gebouwd, waar een 

prachtige villa en een rijtje woningen 

tegen de vlakte voor moesten. 

 

In 1975 werd de majestueuze villa 

van tandarts Gastelaars, op de 

“Zuidwest”-hoek gesloopt, om plaats 
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te maken voor de foeilelijke 

blokkendoos van de RABO-bank  

(ondertussen ook alweer gesloopt) 

De kraakactie (aksie) en de steun 

van de politiek ter linkerzijde, van 

centrumbezoekers en van een groot 

aantal centrumwinkeliers, hebben er 

mijns inziens toe geleid dat de 

Aldimarkt in 1983 geen blokkendoos 

is geworden, maar een proportioneel 

pand qua grootte. (Vergelijkbaar met 

dat van het oude pand). 

Helaas is daar niets van geleerd. “De 

koppen van de Schoolstraat moeten 

landmarks worden”, brulden 

vastgoedmakelaars, architecten en 

gemeentebestuurders in de jaren 90 

en 00. En zo verdween het oude 

Albert Heijn pand in 2008, om plaats 

te maken voor de zeker twee maal 

grotere kolos die er nu staat. 

 

En zo verdween, in 2014 de oude 

RABO bank, om plaats te maken  

voor de immens veel grotere 

blokkendoos met weer een 

supermarkt (Dirk) op het Deltaplein. 

Alleen GroenLinks heeft geprobeerd 

dat tegen te houden… 

 

En nu dreigt er weer gevaar. Dit 

maal op de Noordwesthoek. Het 

Kruispuntkerklocatie zou gesloopt  

moeten worden om er een 

Multifunctionele Culturele 

Accommodatie van te maken met de 

bouw van een behoorlijk aantal 

woningen. De Ondernemers 

Vereniging Voorschoten kan niet 

wachten tot de sloopkogels zwaaien 

en breken, en er een nieuw 

“markant” baken in de Schoolstraat 

wordt gebouwd. (“Gemeente haal nu 

eindelijk de monumentenstatus van 

het Kruispunt” (OVV bestuurslid Co 

Zitman). 
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Trap er niet in Voorschoten, het 

gebouw zal zo veel groter worden 

dan nu (De Aldimarkt heeft ook 

belangstelling voor meer  

 

 

 

 

 

 

 

winkeloppervlakte), dat de entree 

van de Schoolstraat-noord ontsierd 

en onzichtbaar wordt door twee 

kolossale blokkendozen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Vraag aan de lezers 

Wat zou u doen?  

Als de redactie zou besluiten de leden met een Emailadres alleen de digitale 

versie van de Impressie te sturen, tenzij er (eenmalig) een verzoek is om de 

papieren versie te mogen ontvangen. 

Graag antwoord aan michiel@glvs.nl Wij zijn heel benieuwd naar uw 

mening. 

De redactie. 

 

mailto:michiel@glvs.nl
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De organisatie van Jeugdhulp, in Voorschoten 

Tekst: Linda van der Zwaan 

Dit artikel is het tweede deel van een 

serie over ontwikkelingen in het 

sociaal domein. In dit tweede deel 

bespreek ik hoe de jeugdzorg in 

Voorschoten is georganiseerd. Dit 

artikel is een persoonlijke weergave 

van een interview met twee 

medewerkers van stichting 

Voorschoten voor Elkaar (VVE). De 

hier weergegeven meningen en 

opvattingen zijn gedaan op 

persoonlijke titel en 

vertegenwoordigen niet de 

opvattingen van VVE. 

Even een kennisvraag: welke 

problematiek zorgt voor ongeveer 80 

% van alle hulpvragen bij stichting 

VVE, inclusief Jeugdzorg? Denk er 

gerust even over na, het antwoord 

volgt later.  

Voorschotenaren met kinderen en 

jongeren die om welke reden dan 

ook vastlopen, kunnen bellen met 

VVE dat ook samenwerkt met het 

Centrum voor Jeugd en Gezin 

(CJG). Vervolgens wordt de 

hulpvraag in een ‘verdeeloverleg’ 

aan de juiste persoon binnen VVE 

toegewezen. Dit werkt prima bij niet  

 

al te complexe situaties. Als het een 

ingewikkelde situatie is waarbij ook  

sprake kan zijn van onveiligheid 

wordt er opgeschaald naar de 

jeugdconsulent (die niet bij VVE 

werkt maar bij de gemeente), naar 

een zogeheten ‘18-Min-Team of 

naar het ACT-team (Adviseren, 

Coördineren en Transformeren), of 

naar het Ambulant Spoed Team. 

Uiteraard wordt, indien er sprake is 

van een onveilige thuissituatie, ook  

contact opgenomen met het Veilig 

Thuis Team. Dan kan het zijn dat er 

een zogeheten Verzoek tot 

Onderzoek moet worden ingediend, 

waarbij een Kwaliteitsmedewerker 

van de gemeente betrokken is want 

VVE is immers een brede 

welzijnsorganisatie is en de 

gemeente heeft besloten om het 

afgeven van beschikkingen zelf te 

doen..  
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En dan hebben we nog het team van  

Jeugdbescherming West. Duizelt het 

je al? Want wie heeft dan nog de 

regie? Wie houdt er overzicht in dit 

woud van teams? Juist, dat is soms 

best zoeken met elkaar. Er is geen 

sluitende 1gezin-1plan-methodiek in 

Voorschoten. Dus voor medewerkers 

van VVE die met complexe 

jeugdzorgproblematiek te maken 

hebben is dit een punt van zorg. De 

kans dat het een keer gaat escaleren 

bij een gezin in Voorschoten is een 

reëel risico, vinden ze.  

Niet alleen de segmentatie vormt een 

probleem, ook de wachtlijst bij de 

jeugdconsulent.  

 

 

Die heeft de ondankbare taak om 

zoveel mogelijk de hand op de knip 

te houden en doorverwijzingen naar 

jeugdzorg tegen te houden, omdat de 

kosten de pan uit rijzen. In 

september is het budget voor 

jeugdzorg al op, niet alleen in 

Voorschoten maar ook in andere 

gemeenten. Dan zit er niks anders op 

om het budget te overschrijden, want 

kinderen hebben wel hulp nodig. 

Niet voor niks dat er veel 

verschillende jeugdconsulenten zijn 

gekomen en gegaan bij de gemeente 

omdat het een zware baan is. En wat 

als de jeugdconsulent besluit dat een 

kind geen doorverwijzing krijgt naar 

jeugdzorg? “Pappen en nathouden”, 

luidde het antwoord.  

Weer even terug naar de vraag aan 

het begin: 80% van alle hulpvragen 

hebben te maken met echtscheiding. 

Dit kunnen simpele vragen zijn 

(waar vind ik een mediator?) tot 

vechtscheidingssituaties. Een 

belangrijke oorzaak dat het soms uit 

de hand loopt, is door gebrek aan 

huisvesting waardoor mensen 

gedwongen worden om in één huis 

te blijven wonen. Een ander aspect is 

dat de psychische problemen van 

kinderen niet als onderdeel van het 

gezin worden beschouwd. Het kind 

krijgt een diagnose van een 

vrijgevestigde psycholoog, 

bijvoorbeeld ADHD, en verder is er 

geen aandacht voor het gezin als 

‘systeem’. VVE doet dat wel, maar 

niet alle kinderen worden aangemeld 

bij VVE. Hierdoor worden 

gezinsproblemen niet goed opgelost.  
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Hoe kan het beter? Ik gooi twee 

balletjes op. De doorverwijzing naar 

de vrijgevestigde psychologen kost 

de gemeenschap veel geld. In 

Voorschoten wonen veel 

hoogopgeleide ouders die voldoende 

inkomen hebben om het zelf te 

betalen. Een eigen bijdrage naar 

draagkracht zou een goede oplossing 

zijn, zodat de kwetsbare doelgroep 

die met name in de Vlietwijk en 

Noord Hofland zit, beter bereikt kan 

worden.  

 

 

 

 

Een tweede suggestie om de situatie 

te verbeteren is om één team te 

maken (inclusief de jeugdconsulent) 

met een mix van expertise en dat ook 

de mandaat heeft om beschikkingen 

( = doorverwijzingen naar duurdere 

vormen van jeugdzorg) af te geven. 

Dat is echter een grote stap voor de 

gemeente die vertrouwen vraagt in 

de kennis en kunde van het team. 

Het zou echter wel een grote 

verbetering zijn voor de burgers van 

Voorschoten: één team, niet tig meer 

je (vaak pijnlijke) verhaal vertellen 

en hulp kan sneller worden ingezet. 

Hopelijk luistert de gemeente naar 

VVE.  
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Conny van der Krogt 
Tekst: Michiel van Essen

Conny is sinds november 2020 

burgercommissielid voor 

GroenLinks Voorschoten in de 

Commissie Wonen, Ruimte en 

Groen. Ze wil op de lijst bij de 

komende Raadsverkiezingen in 

maart 2022. Reden genoeg voor een 

nadere kennismaking. 

 

Onze afspraak werd gemaakt in de 

wachttijd van een andere afspraak. 

Dat leek efficiënt, en ik vroeg me af 

of dat ook wat over Conny zou 

zeggen. Toen bleek dat de afspraak 

eenzijdig, op het moment dat we er 

waren, werd afgezegd, reageerde ze 

laconiek. Ze was meteen bezig met 

hoe ze het over 2 weken kon regelen. 

Conny lijkt daarmee iemand die 

makkelijk hobbels neemt, 

oplossingsgericht en efficiënt is. 

Op een terras, in de najaarszon, met 

zeer goede koffie, ontspon zich een 

zeer gemakkelijk lopend gesprek, in 

een zeer goede en open sfeer.  

Op zoek naar hoe het zo is gekomen 

dat Conny binnen GroenLinks zich 

actief met de Voorschotense politiek 

wil bemoeien, noemt ze als eerste 

haar bemoeienis met de Jumelage 

Voorschoten – Kita (Mali). Ze kent 

de geschiedenis van de Jumelage 

goed en werd zelf in 2002 actief, 

haar eerste bezoek aan Kita was in 

2004, haar laatste in 2014. Bij haar 

bezoek aan Mali in 2009samen met 

toenmalig burgemeester Staatsen en 

wethouder Kleijweg zijn de eerste 

zaadjes geplant. “ s’ Avonds, zittend 

op een put, praatten we uitgebreid 

over de Voorschotense politiek. Daar 

werd mijn interesse gewekt. Vooral 

door de manier waarop er over de 

politiek gepraat werd. Ik werd me 

veel meer bewust van de 

besluitvorming, hoe dat gaat en hoe 

het te beïnvloeden is”. “Er is vooral 

een ding wat de deelname aan de 

Jumelage geleerd heeft: wat 

belangrijk is, is het delen, het er voor 

elkaar zijn, een gemeenschap maak 

je en ben je met elkaar”. Conny is 



25 

 

zich sterk bewust van de plek die de 

huidige politiek actieven, ook in 

Voorschoten, nu hebben: één die 

heel snel kritiek oproept. Ze is daar 

enigszins verontwaardigd over: 

“schoppen kan iedereen, luisteren en 

meedenken is een heel ander 

verhaal”. Mensen kunnen zo 

ontevreden zijn! Ik mis respect voor 

bijvoorbeeld de Raads- en 

Commissieleden, het is uiteindelijk 

een veredeld soort vrijwilligerswerk 

waar je gauw 5 á 10 uur per week 

aan besteed. “Cruciaal is dat je met 

elkaar in gesprek gaat, dat brengt 

oplossingen dichterbij. Dat verhoogt 

ook het bewustzijn over waarom er 

dingen op een bepaalde manier 

geregeld worden. Dat vraagt een 

open opstelling. Overigens ben ik er 

van overtuigd dat veel 

Voorschotenaren wel degelijk 

interesse hebben in waarom 

bepaalde besluiten genomen worden, 

denk alleen al aan de leden van alle 

verenigingen. Die willen wel weten 

wat er mogelijk is, wat niet en 

waarom.  

En dan komen we op een woord dat 

meerdere keren terug komt in het 

gesprek: transparant zijn. Wees 

open en duidelijk in je motivering 

van wat voor besluiten ook. Dat 

geeft echt een meerwaarde aan de 

samenleving, het werkt kwaliteit 

verhogend voor iedereen. Ik hoop 

dat ik een kleine positieve bijdrage 

kan leveren door “niet meer aan wal 

te staan maar mee te doen met het 

sturen”. 

Dan vertelt Conny enthousiast over 

een deel van haar werk als leerkracht 

op een basisschool: het project 

Democracity samen met Prodemos 

en de Griffie van de Gemeente 

Voorschoten.  

 

Met leerlingen van groep 8 naar de 

Tweede Kamer gaan, de Raadszaal 

bezoeken, uitleg krijgen van 

Raadsleden, en in spelvorm zelf 

ervaren wat democratie is en hoe het 

werkt: het maakt zoveel bewuster 

van besluitvorming niet alleen 

binnen de Gemeente. Ze gniffelt als 

ze vertelt dat er s ’avonds aan tafel 

in de gezinnen van de leerlingen ook 

gepraat wordt over de ervaringen: 

“zo bereik je zoveel meer mensen”. 

Inmiddels doen alle basisscholen in 
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Voorschoten mee aan het project, 

met dank aan de Griffie en Conny. 

Het lijkt er op dat je meer hebt met 

het links dan het groen van 

GroenLinks. Na deze opmerking 

volgt een resoluut “nee”. Dat klopt 

niet, ik denk dat het me even lief is. 

Ik ben opgegroeid in een klein dorp 

vlak ten noorden van Leiden met een 

heel weids landschap en een grote 

tuin met moestuin. Altijd in de 

polder spelen, en vlak bij het 

Biologisch Dynamisch tuinbouw 

bedrijf van  Willy Schilthuis. Zij had 

veel invloed op alle tuinders met 

haar doen en laten in haar bedrijf. 

Dat zit er bij mij ook in, ik werk er 

op school ook mee. De natuur is me 

heel lief. 

Je bent een gelovig mens, waarom 

niet naar het CDA gegaan? Het is 

me meermalen gevraagd en het 

antwoord is dat ik daar de actieve 

groene component mis. Daarnaast is 

GroenLinks Voorschoten plaatselijk 

meer actief, die betrokkenheid 

spreekt me ook aan. Leden van D‘66 

vroegen het ook, met als argument 

dat ze voor het onderwijs zijn. Ik wil 

een veel bredere visie op de 

samenleving uitdragen en niet een 

beperkt belang behartigen. Vanuit 

mijn geloof vind ik het ook 

belangrijk om iedereen te betrekken 

en er bij te houden. Geloven doe je 

niet alleen in de kerk, je moet er 

voor iedereen zijn. Het staat in de 

Bijbel maar ik heb het ook van huis 

uit meegekregen. Toen een van mijn 

kinderen heel ernstig ziek was en 

nog niet gedoopt, maakte ik me 

ernstig zorgen, over de gezondheid 

en met betrekking tot het geloof. 

Dominee Ledegang was toen zo 

overtuigd over het geloof dat ik me 

daar totaal geen zorgen over hoefde 

te maken, en verzekerde me dat mijn 

kind er echt bij hoorde, hoe dan ook. 

Wat een opluchting was dat, en zo 

verbindend… Dat blijft je bij. 

Wat vind je van het samen optrekken 

van Jesse Klaver en Liliane 

Ploumen? 

 

 

Landelijk heel goed, samen sta je 

sterker, plaatselijk zie ik het nog niet 

zo gauw gebeuren. 
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Wat heb je mee gekregen van het 

vertrek van Monique Lamers als 

wethouder? 

Niet zo veel, ik heb haar zeer hoog 

zitten, onder andere vanwege haar 

dossierkennis. Misschien was ze wel 

te lief voor de toenmalige Raad, 

soms moet je je poot stijf houden. Ik 

zie haar bijna niet en mis haar. Ik 

denk dat het voor haar heel pijnlijk 

moet zijn, heel vervelend. 

Als lid van de bouwcommissie van 

de Fortgensschool is ze betrokken bij 

het tot stand komen van nieuwbouw, 

waar ook de Emmaus en de 

Nutsschool bij betrokken zijn. 

Circulair bouwen en duurzaamheid 

zijn voor haar heel belangrijk, en 

daarin begreep ze dingen niet  van 

het College van Burgemeester en  

 

Wethouders. Ze vraagt zich af of het 

College alleen op geld stuurt, en zal 

het gesprek daar over aangaan om 

het standpunt van het College te 

begrijpen. Ook dit lijkt Conny te 

typeren: de tegenstand opzoeken om 

die te leren begrijpen, met als 

achtergrond de eigen opvattingen.  

Aan het einde van het gesprek vroeg 

ze: stuur je me een Tikkie?  

 

Dat lijkt de praktijk van haar 

uitgangspunt dat het delen zeer 

belangrijk is. Een sociaal zeer 

bewogen iemand. 
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Visioen:  met eigen veuro’s winkelhieren 
Tekst: Gert Both 

Er was eens … En dan kwam er in 

het sprookje een zielig heel arm 

meisje of een kabouter met een 

puntmuts die fantastische avonturen 

beleefde. Sprookjes spelen dus altijd 

in het verleden. Dit stukje gaat over 

een droom of belofte of 

partijprogramma, dus iets in de 

toekomst. 

Dus ‘eens op een keer’ zullen 

ondernemers en veel inwoners met 

eigen geld (veuro’s) in Voorschoten 

boodschappen doen. De actie Koop 

Lokaal krijgt daarmee echt gestalte 

(in 2019 was ‘winkelhieren’ het 

woord van het jaar in België). 

De gemeente begint er zelf mee. Zij 

opent een speciale rekening bij een 

van de banken of bij een aparte 

coöperatie en zet er een bedrag in 

veuro’s op. De waarde ervan blijft 

overigens gelijk aan het bedrag in 

euro’s. Enkele andere organisaties 

die het algemeen belang van de 

lokale gemeenschap willen dienen, 

doen hetzelfde. Zij zijn de 

‘ankerinstellingen’. Denk aan Voor 

Elkaar, de politie, zorgcentra als De 

Lindehoeve, de 

woningbouwvereniging en de 

schoolbesturen. De coöperatie 

beheert het netwerkverkeer zoals een 

bank dat ook doet. 

De gemeente betaalt subsidies en een 

deel van de salarissen uit van die 

rekening. De ontvangers daarvan 

kunnen het geld alleen in 

Voorschoten besteden bij 

middenstanders en andere bedrijven 

die zich hebben aangesloten.  Deze 

ontvangers kunnen op hun beurt 

daarmee ook alleen lokaal diensten 

en producten bij andere ondernemers 

aanschaffen of er   ook hun 

personeel mee betalen. Zo stroomt 

het geld het dorp niet uit maar 

circuleert het in de lokale economie. 

 

Er zijn een paar extra stimulansen  

om de omloopsnelheid te bevorderen 

( na 30 dagen wordt de veuro 1% 

minder waard, maar die ‘provisie’ is 

vermijdbaar door het geld snel weer 

uit te geven) en om het lokaal te  
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blijven besteden (inwisselen in 

euro’s is wel mogelijk, maar kost 

een provisie van 5%). Met die 

provisie-opbrengsten worden de 

beherende coöperatie en de 

gemeente gecompenseerd voor de te 

maken organisatiekosten en voor het 

garant staan voor de instandhouding 

van het systeem. 

Doordat de veuro’s vrij snel 

circuleren profiteren meerdere 

ondernemers van de omzet die ze 

ermee maken voordat het geld 

uiteindelijk toch naar elders 

doorvloeit. Naast de economische 

winst voor de bedrijven stimuleert 

het systeem uiteraard ook bij 

instellingen en consumenten die als 

werknemer in Voorschoten veuro’s 

ontvangen, het lokaal winkelen en 

hun betrokkenheid bij de 

gemeenschap. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het klinkt allemaal ingewikkelder 

dan het is. Het model van lokaal geld 

is al in binnen- en buitenland 

uitgeprobeerd en het werkt! STRO in 

Utrecht,  (Social Trade Organisation) 

is al 20 jaar actief op dit terrein en 

heeft een eigen programma om 

dergelijke lokale netwerken te 

beheren en nieuwe groepen te 

begeleiden en te adviseren. Onlangs 

bracht STRO een boek uit met een 

heldere en uitgebreide handleiding 

en beschrijving van het slimme 

systeem voor het ondersteunen van 

het lokale MKB:  De 

KOOPLOKAALBOOSTER. Het 

boek is gratis verkrijgbaar in het 

dorp bij ODIN. 
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Milieutip voor de was 

Tekst: Marijke Kleijweg 

Voor mij was dit er een in de 

categorie ‘je gelooft het niet’. 

Maar… toch geprobeerd…En ja, het 

gaat echt goed. 

Sinds één maand doe ik de was met 

klimop blaadjes. En zoals gezegd; 

dat gaat echt goed. Bijkomstig 

voordeel is dat je meteen geen last 

meer hebt van de parfums in 

wasmiddelen.  

Voor er wasmiddel, en daarvoor 

stukken zeep gebruikt werden voor 

de was, deed men dit met 

plantensappen, zoals die sappen van 

klimop. ‘Vooruitgang’, ‘het gemak’ 

en ‘de commercie’ hebben gemaakt 

dat we dit allang niet meer weten. 

Zoek eens op internet naar ‘wassen 

met klimop’, dan vind je snel op 

welke wijze je dat kunt doen (er zijn 

meerdere methoden). Het is zeer 

eenvoudig en werkt gewoon zoals 

een wasmiddel werkt.  

Nu wil het geval dat ik klimop in de 

tuin heb staan… 

Ik kies voor de meest eenvoudige 

methode; gescheurde blaadjes in een 

waszakje bij de was doen. 

 

 

Gebruikte blaadjes kunnen gewoon 

in de groenbak. Er is geen 

verpakkingsmateriaal meer nodig! 

Een klein scheutje azijn in het 

spoelbakje is handig om aanslag te 

voorkomen en de was meteen zacht 

te maken. Mocht je veel vlekken 

hebben of een witte was zo wit 

mogelijk willen houden, dan kun je 

een schepje soda toevoegen bij de 

was. Er is geen restgeur, de was 

ruikt naar water. Als je toch een 

luchtje wilt, dan kun je een 

druppeltje lavendel- of citroenolie of 

zoiets toevoegen. Maar voor mij 

hoeft dat niet. 

Ik deel dit met jullie omdat ik er 

enthousiast over ben. 

Heb je ook een milieutip? Deel die 

tip door hem te sturen naar de 

redactie van dit blad, dan kunnen we 

er allemaal iets aan hebben. 
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Wandel mee met de Werkgroep Groen 
Tekst: Daphne de Wit 

Op zondag 11 juli trok een groepje 

GroenLinks leden vol enthousiasme 

het dorp in. Doel: de speur-

wandeltocht van de Werkgroep 

Groen succesvol volbrengen! 

Uiteraard wel na een lekker kopje 

koffie. 

De wandeling voerde de leden langs 

diverse bekende plekken in het dorp 

en bevatte ook een aantal pittige 

vragen. Wie weet bijvoorbeeld nog 

hoe GroenLinks scoorde bij de 

gemeenteraadsverkiezingen van 

2018? Maar ook: hoeveel 

zonnepanelen liggen er op het dak 

van sportcentrum de Vliethorst? En: 

hoeveel bijenkasten zijn er te zien 

langs de route?  

Na een paar uur wandelen kwamen 

de deelnemers weer bij het eindpunt, 

vól met nieuwe kennis over 

Voorschoten!  

Wil je zelf een poging wagen? De 

vragenlijst vind je op de website, 

waar ook de antwoorden te vinden 

zijn.
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Agenda voor leden 

Tekst: het bestuur 

Wij nodigen jullie uit voor de volgende activiteiten: 

 

Oktober 9e  14.00 uur 

 

15.00uur 

Brainstorm campagne 

 

Borrel voor iedereen met 

terugkoppeling 

campagne-’brainstorm’ 

Café de Lindeboom 

Voorstraat 40 

idem 

November 27e  13.00 – 

17.00 uur 

Algemene 

ledenvergadering, 

vaststelling 

verkiezingsprogramma 

en kandidatenlijst 

Buurthuis,  

nnb welk buurthuis 

het wordt. 

 

Houd je mail en/of de agenda in de gaten voor activiteiten die nu nog niet 

bekend zijn. 

 

Als je geen mails krijgt van GroenLinks Voorschoten… 

 

Als je geen mails van ons krijgt dan heb je misschien  je mailadres niet 

opgegeven of er zit een fout in je vermelding in de landelijke administratie. 

Wij kunnen je niet bereiken via de mail. 

 

Je kunt hier alleen zelf verandering in aanbrengen. 

Dat kun je doen via www.groenlinks.nl en dan inloggen via ‘mijn groenlinks’. Daar 

kun je je mailadres controleren, veranderen en aangeven of je mails wilt 

ontvangen. 

  

 

http://www.groenlinks.nl/

